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§ 172 
Godkännande av dagordning  

Beslut 
Godkänner dagordningen med följande ändringar: 

Tillkommer:  

 Ärende Fegensamverkan tillkommer och läggs till i dagordningen som punkt 

nummer 34.  

Sammanfattning 
Dagordningslistan är beslutad av ordföranden och utsänd med kallelsen. 

Kommunstyrelsen kan på sammanträdet, med ett majoritetsbeslut, lägga till eller 

ta bort ärenden. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Johan Björkman (M): Tillägg av ärendet Fegensamverkan i dagordningen som punkt 

nummer 34. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) frågar på förslaget och finner att 

kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 173 
Information - Ekonomiuppföljning  
Diarienummer: KSF-2024-009 040 

Beslut 
Kommunstyrelsen tackar för informationen. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelseförvaltningen ska till varje ordinarie sammanträde i 

kommunstyrelsen redovisa en budgetuppföljning. 

Kommunstyrelseförvaltningen prognostiserar ett överskott på cirka 300 000 

kronor. Överskottet beror främst på delningen av arbetsmarknadsenheten.  

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sebastian Nydén, kommunchef och Ulrica Engblom, 

redovisningsansvarig. 
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§ 174 
Nödvattenplan för Svenljunga kommun 
Diarienummer: KSF-2024-267 016 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta styrdokumentet 

Nödvattenplan. 

Sammanfattning 
I Sverige har det länge varit självklart att ha god tillgång till bra dricksvatten för alla 

behov, men vid en kritisk situation i samhället som drabbar stora eller hela 

kommun och som också påverkar produktionen och distribution av dricksvatten så 

måste det fattas beslut om prioriteringar för att de mest såbara och samhällsviktiga 

verksamheter ska få dricksvatten. Kommunens ansvar för 

dricksvattenförsörjningen gäller såväl i fred som i kris- och krigstider. 

Syftet med Nödvattenplanen är att ha en övergripande plan för hur VA-enheten 

och kommunen ska hantera störningar i produktionen av dricksvatten. Den ska 

också ge riktlinjer vid en nödvattenförsörjning och trygga nödvattenförsörjningen 

till samhällsviktiga verksamheter i en kris. 

Nödvattenplanen är en del i kommunens kontinuitetsplanering för att stärka 

Svenljunga kommun i en kris och är framtagen ihop med kommunens 

säkerhetssamordnare. Alla berörda förvaltningar så som barn- och 

utbildningsförvaltningen, socialförvaltningen och samhällsbyggnadsförvaltningen 

har fått ta del av Nödvattenplanen innan antagandet. 

Ekonomi 
Svensk krisberedskap utgår bland annat från ansvarsprincipen och det innebär att 

den verksamhet som har ansvaret i vanliga fall också har ansvaret i kris-eller 

krigstider. Detta innebär att samhällsviktiga verksamheter så som äldreboende, 

skolkök mm har ett ansvar att säkerställa att man har tillgång av lämpliga 

vattentankar eller kärl för dricksvatten. Det kan också vara så att vissa 

verksamheter måste investera i reservkraftverk.  

Varje förvaltning eller verksamhet måste själva, beroende av vad verksamheten 

behöver för att bedrivas sin verksamhet så normalt som möjligt i en kris-eller 

krigssituation investera i lämplig utrustning.  
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Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsnämndens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 159 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 90  

Förslag – Nödvattenplan 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Anders Kjellberg, VA-chef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 175 
Investeringsbehov simhallen Moga Fritid 
Diarienummer: KSF-2024-271 041 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att återremittera ärendet till 

samhällsbyggnadsnämnden för att komplettera med bredare underlag där fler 

perspektiv beaktas.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att återremittera ärendet till 

samhällsbyggnadsnämnden för att komplettera med bredare underlag där fler 

perspektiv beaktas.  

Svenljunga Verksamhetslokaler AB (SVLAB) har skickat en skrivelse till 

samhällsbyggnadsnämnden angående investeringsbehovet för simhallen på Moga 

Fritid. SVLAB har tillsammans med Rise AB gjort utredningar kring byggnadens skick 

för att fastställa om det är lämpligt att renovera badet eller om skicket är så dåligt 

att åtgärden är rivning och i så fall nyproduktion om man fortsatt vill ha ett badhus 

i kommunen. SVLAB gör bedömningen att en renovering av befintligt bad är det 

mest ekonomiska alternativet.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit del av materialet i utredningen och 

förordar SVLAB:s förslag gällande renovering. Förvaltningen föreslår att man i 

första läget beställer en detaljprojektering där detaljer som byggnadslösningar och 

materialval framgår. Detta för att kunna presentera tänkt slutresultat och 

kostnadskalkyl innan slutgiltigt beslut i kommunfullmäktige att genomföra 

projektet. 

Faktorer som var kommunens simskola för skolungdom ska bedrivas och var 

personalen på Moga fritid ska placeras under renoveringen är i dagsläget inte 

utredda. Verksamheten kommer att ha en övertalighet av personal under 

renoveringen som med god framförhållning förhoppningsvis kan placeras på annan 

tjänst i kommunens verksamhet. 

Ekonomi 
SVLAB har gjort en kalkylbedömning på att åtgärda badhuset till 70 miljoner kronor 

i dagens kostnadsläge. Man behöver ta med i beräkningen att denna summa kan bli 
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högre innan renoveringen ska genomföras. Renovering skulle medföra en höjd hyra 

för nämnden. Nuvarande hyra ligger på cirka 6,75 miljoner kronor per år. Efter 

renovering med en investering på 70 miljoner kronor skulle hyran hamna på cirka 

10,6 miljoner kronor per år. Detta betyder en höjd hyra för 

samhällsbyggnadsnämnden på cirka 3,9 miljoner kronor per år vilket behöver 

ramjusteras till nämnden. Ett nyrenoverat badhus beräknas inte ge några minskade 

driftskostnader eller ökade intäkter. 

Förvaltningen föreslår att medel tas upp för detaljprojektering 2025 och medel för 

genomförande 2026. 

Under ombyggnaden kommer intäkter på cirka 1,6 miljoner kronor per år att 

utebli.  

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet beslutade föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

återremittera ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för att komplettera med 

bredare underlag där fler perspektiv beaktas.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 161 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 96 

Skrivelse från Svenljunga Verksamhetslokaler AB, 2024-08-23 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Skoog, gatu- och fritidschef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 176 
Taxor och avgifter inom 
samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsområde 2025 
Diarienummer: KSF-2024-265 041 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

 Anta styrdokumentet Taxor och avgifter inom samhällsbyggnadsnämndens 

verksamhetsområde 2025 att gälla från och med 1 januari 2025. 

 Styrdokumentet Taxa för allmänna vatten- och avloppstjänster (VA-taxa) som 

antogs 28 november 2022, § 199 ska gälla även för 2025. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat ett förslag till taxor och avgifter inom 

samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområde för år 2025. Förslaget innebär i 

stora drag följande: 

Avgifter 
• Gata/park – oförändrade 

• Trafikbevakning – oförändrade 

• Moga Fritid och badavgifter – Uppräknade på grund av allmänt ökade 

kostnader för verksamheten gällande inköp och avgifter. Har även gjort en 

omvärldsbevakning för att inte ligga efter då vi inte har höjt avgifterna på några 

år. 

• Idrottshallar – oförändrade  

• Lotterier – oförändrade 

• Teaterbiografen – föreslår en ändring så att kommunala verksamheter betalar 

en vaktmästarkostnad på 300 kronor per timme inklusive moms. Andra 

(föreningar, kommersiella, enskilda personer) betalar en hyra på 1 000 kronor 

för heldag och 600 kronor för halvdag (4 timmar). Vaktmästarkostnad på 300 

kronor per timme inklusive moms tillkommer. 
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• Utställningar i biblioteket – föreslår att avgiften tas bort helt.  

• Kostverksamhet – Förtydligar att det gäller avgifter för externa kunder, inte 

brukare och elever. En del avgifter har räknats upp för att spegla verkligheten. 

Bland annat så har kaffepriset gått upp. 

Taxor med timavgifter 
• Kart- och mättaxa – timavgiften höjs till 1 200 kronor, N-faktorn är oförändrad. 

• Taxa för planbesked, planprogram, detaljplan och områdesbestämmelser – 

timavgiften höjs till 1 100 kronor. 

• Taxa för lov, anmälan m.m. enligt plan- och bygglagen – Miljö- och 

byggenheten har för låg kostnadstäckning i förhållande till vad handläggningen 

i Svenljunga kostar. Om timtaxan inte höjs, behöver antingen ramen justeras så 

att skattemedel finansierar en större del av kostnaden. För att ligga kvar på 

dagens nivå behöver timavgiften höjas till 1 323 kronor.  

• Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område – Miljö- och 

byggenheten har för låg kostnadstäckning i förhållande till vad miljötillsynen i 

Svenljunga kostar. Om timtaxan inte höjs, behöver antingen ramen justeras så 

att skattemedel finansierar en större del av kostnaden. För att ligga kvar på 

dagens nivå behöver timavgiften höjas till 1 331 kronor.  

• Taxa för offentlig kontroll inom livsmedelslagstiftningen – timavgiften föreslås 

vara oförändrad, 1 430 kronor.  

• Taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om tobak och liknande 

produkter samt lag om tobaksfria nikotinprodukter – timavgiften föreslås vara 

oförändrad, 1 430 kronor.  

Övriga taxor 
Taxa för allmänna vatten- och avloppstjänster (VA-taxa) – Det finns inget behov av 

att varken höja eller sänka bruknings- och anläggningsavgifterna så den taxa som 

kommunfullmäktige antog 28 november 2022 (§ 199) föreslås att gälla även för 

2025. 

Avfallstaxa 2025 – hanteras i separat ärende. 

Ekonomi 
Avgifterna påverkar nämndens intäkter och påverkar därmed nämndens 

nettobudget. 
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Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsnämndens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 166 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 94 

Förslag – Taxor och avgifter inom samhällsbyggnadsnämndens 

verksamhetsområde.  

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 177 
Taxa för försäljning av kommunal mark 
Diarienummer: KSF-2024-284 206   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta Taxa för försäljning 

av kommunal mark och att den träder i kraft den 1 januari 2025. Taxan ersätter då 

tidigare taxa för försäljning av kommunal mark antagen i kommunfullmäktige 

27 november 2023, § 179.  

Sammanfattning 
Taxa för försäljning av kommunal mark reglerar de avgifter kommunen tar ut för 

detaljplanelagd mark för byggnation av verksamheter eller bostäder. Taxan 

uppdaterades från och med 1 januari 2024. Förvaltningen föreslår att handpenning 

uppgår till 10% av köpeskillingen. Handpenningen fungerar som en trygghet för 

säljaren eftersom den kan behållas av säljaren om köparen drar sig ur affären utan 

giltigt skäl enligt kontraktet. Om affären inte går igenom av orsaker som inte är 

köparens fel, ska handpenningen återbetalas till köparen.   

Ekonomi 
Med införande av handpenning säkerställer kommunen att få ersättning för 

nedlagt arbete och kostnader i samband med fastighetsaffären.   

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 165 

Tjänsteutlåtande 2024-10-22 

Förslag – Taxa för försäljning av kommunal mark 
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Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 178 
Revidering av Taxa för prövning och tillsyn 
inom miljöbalkens område 
Diarienummer: KSF-2024-269 406 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera 

styrdokumentet Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område antagen av 

kommunfullmäktige 28 november 2022, § 193, reviderad 27 november 2023,  

§ 176 i enlighet med bilaga Föreslag till revideringar av Taxa för prövning och tillsyn 

inom miljöbalkens område, daterat 2024-10-15.  

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden ser ett behov att revidera taxan på grund av att 

förtydliga taxan både internt för enhetens handläggare och skapa en tydlighet utåt 

gentemot kommunens invånare, fastighetsägare och verksamheter.  

Då enheten löpande gör uppföljningar av nedlagd handläggningstid i ärenden finns 

ett behov att uppdatera taxan beroende på den faktiska tiden som läggs ner i 

ärenden. Dels för att enheten ska få kostnadstäckning för nedlagd 

handläggningstid. 

Länsstyrelsen i Västra Götaland har även uppmanat Svenljunga kommun att se över 

möjligheten att ta över miljöbalkstillsyn från Länsstyrelsen. Ett inledande samråd 

har hållits mellan miljöhandläggare samt miljö- och byggchef och representanter 

från Länsstyrelsen för att se över möjligheten. Vid en begäran om överlåtelse av 

tillsyn ska detta beslutas av kommunfullmäktige. 

Ny lagstiftning och nya verksamheter för enheten innebär att taxan behöver 

revideras. Den föreslagna revideringen finns sammanställd i dokumentet Föreslag 

till revideringar av Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område, daterat 

2024-10-15. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsförvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 163 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 93 

Bilaga - Föreslag till revideringar av Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 

område, daterat 2024-10-15. 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 179 
Avfallstaxa 2025 
Diarienummer: KSF-2024-268 406 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Avfallstaxa 2025. Antagen 

taxa träder i kraft 1 januari 2025. 

Sammanfattning 
Förändringarna i lagstiftningen inför 2024 har under året haft stor påverkan av 

avfallsverksamheten. Implementeringen av EU:s bestämmelser om bioavfall och 

kommunernas övertagande av insamlingsansvaret för förpackningar har varit 

kostnadsdrivande. Inför 2025 får kommunerna ytterligare ansvar när textilier ska 

samlas in i ett separat flöde.  

Under 2022 togs en handlingsplan fram för att återställa tidigare underskott vilket 

planeras vara i balans till slutet av 2027. Förvaltningen följer upp handlingsplanen 

kontinuerligt och iterativt under verksamhetsåret. Inför 2025 är behovet, av att 

höja avgifterna, återigen mindre än hur det såg ut för 2025 när handlingsplanen 

antogs. En stor anledning är att ersättningen för förpackningsinsamlingen blivit 

högre än vi från början uppskattade och kostnaderna för driften av 

återvinningsstationerna har motsvarat förväntningarna. Bedömningen är att den 

tillkommande textilinsamlingen initialt inte kommer medföra större kostnader i de 

kommunikationsinsatser som blir första steget. 

Ekonomi 
Den nya avfallstaxan innebär att verksamhetens intäkter för grundavgifter och 

sophämtning ökar med 3,5 procent, till 16 200 000 kronor, jämfört med 2024. Det 

vanligaste abonnemanget kommer då kosta 3 676 kronor per år. 

Avgifterna för slamsugningstjänster föreslås höjas med 9 procent vilket innebär att 

intäkterna ökar till cirka 2 850 000 kronor. Avgiften för den vanligaste 

slamsugningstjänsten kommer att uppgå till 1 188 kronor per utförande. 

Slamsugningsavgifterna behöver även höjas motsvarande nio procent inför 2026 

och 2027 för att dessa tjänster ska bära sina egna kostnader och inte belasta övriga 

avfallskollektivet. 
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Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 162 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 91 

Förslag – Avfallstaxa 2025 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 180 
Regler för utställningar på Svenljunga bibliotek 
Diarienummer: KSF-2024-270 861 

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att upphäva Regler för 

utställningar på biblioteket antagna 24 april 2006, § 40. 

Sammanfattning 
Reglerna för utställningar i biblioteket behöver revideras. Enligt det gällande 

regelverket ska enheten ta ut försäljningsavgifter utav konstnärerna som ställer ut, 

den kostnaden är inte relevant. Detta då de flesta utställarna säljer mycket få verk, 

kostnaderna kan vara avskräckande och få till följd att färre vill ställa ut hos oss.  

Vi vill uppmuntra våra konstnärer att visa sina alster hos oss, dels som en stöttning 

i deras kreativa näring och dels för att det är av intresse för våra besökare.  

Ekonomi 
Ändringen kommer inte ha någon direkt påverkan på enhetens budget då vi i 

realiteten inte har tagit ut några kostnader från konstnärerna på flera år.  

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-10-28, §160 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 95 

Regel för utställningar i Svenljunga bibliotek, kommunfullmäktige 2006-04-24, § 40 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 181 
Upphävande av debiteringsmodell måltider 
Diarienummer: KSF-2024-256 091 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att upphäva 

debiteringsmodell måltider beslutad 17 december 2012, § 163. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige antog en debiteringsmodell måltider 2012-12-17 med bilagor i 

samband med beslut om kosttaxa.  

I beslut om Verksamhetsplan 2024-2026 är den tidigare gällande budgetprincipen 

för kostförsörjning ändrad från och med 2024 så att verksamheten inte kan ta med 

över- eller underskott till kommande år. Därför har tjänstepersoner från 

kommunens förvaltningar tagit fram en princip för debitering och senare en ny 

debiteringsmodell för kostverksamheten. Den nya debiteringsmodellen ska enligt 

förslaget antas på tjänstepersonsnivå i likhet med många andra 

debiteringsmodeller. Då modellen omfattar flera förvaltningar kommer beslut och 

revideringar att ske i kommunledningsgruppen. Den nya debiteringsmodellen är i 

skrivande stund ute på remiss med målsättning att ta beslut i 

kommunledningsgruppen i oktober.  

Med anledning av detta behöver den av kommunfullmäktige beslutade 

debiteringsmodellen upphävas.  

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

samhällsbyggnadsförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 164 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-01, § 83 

Kommunfullmäktiges protokoll 2012-12-17, § 163 

Debiteringsmodell måltider bilaga 1 
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Debiteringsmodell måltider bilaga 2 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Fredrik Ekberg, samhällsbyggnadschef.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 
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§ 182 
Framtida vård och omsorgsboende och 
framtidens äldreomsorg i Svenljunga kommun 
Diarienummer: KSF-2024-279 700   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå första stycket i 

socialnämndens beslut från 16 oktober 2024, § 90 om att utöka 

investeringsbudgeten 2025 för Svenljunga Verksamhetslokaler AB med 2,5 miljoner 

kronor avseende tillfälliga boendemoduler i syfte att möta det ökade behovet av 

vård- och omsorgsplatser. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att återremittera ärendet till 

socialnämnden gällande andra stycket i socialnämndens beslut från 16 oktober 

2024, § 90 för att bredda utredningen.  

Sammanfattning 
Socialförvaltningen har utrett hur behovet framöver ser ut i form av boendeplatser 

och andra lösningar för att möta det ökade behovet av vård- och omsorgsplatser 

samt hemtjänst. 

Socialförvaltningen har bland annat utgått från prognoser gjorda inom 

förvaltningen, statistik som är tillgänglig genom Sveriges Kommuner och Regioner 

(SKR) och statistik för att göra en prognos kring det framtida behovet. Därifrån har 

förslag på åtgärder tagits fram för att möta behovet. 

Utgångspunkten för utredningen har varit att långsiktigt säkerställa behovet av att 

vård- och omsorgsboendeplatser ska vara tillräckliga, samt att minska 

hemtjänstens ökade behov utifrån de demografiska utmaningarna. Till detta 

tillkommer att säkra fortsatt kompetensförsörjning i framtiden. 

Utredningen har kommit fram till att utredningsförslag 1 är mest lämpligt. Detta 

förslag innebär att bygga ett helt nytt vård- och omsorgboende som ersätter 

Lysjölid, Klockaregården samt Östrabo. Nuvarande vård- och omsorgsboenden 

avvecklas och avyttras. Förvaltningen behöver därför medel för att ta fram en 

projektering som kan presentera en mer konkret plan med ekonomiska kalkyler. 

Därtill begärs även medel för att tillförsäkra behovet av tillfälliga boendeplatser i 

form av moduler under nybyggnation och avveckling. 
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Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet beslutade föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

avslå första stycket i socialnämndens beslut från 16 oktober 2024, § 90 samt 

återremittera ärendet till socialnämnden för att bredda utredningen gällande 

stycke två.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 169 

Socialnämndens protokoll 2024-10-16, § 90 

Utredning om framtida behov inom äldreomsorgen i Svenljunga kommun. 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sandra Larewall, socialchef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 

 



 

Kommunstyrelsen 
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§ 183 
Barn- och ungdomscentral  
Diarienummer: KSF-2024-280 012  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att inrätta en heltäckande 

barn- och ungdomscentral enligt utredning från barn- och utbildningsnämnd och 

socialnämnd 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att hänvisa frågan om finansiering 

till verksamhetsplan 2025-2027.  

Sammanfattning 
Socialnämnden beslutade den 15 maj 2024, § 42 att ge förvaltningen i uppdrag att i 

samverkan med andra förvaltningar utreda möjligheten till att starta upp en barn- 

och ungdomscentral. Barn- och utbildningsnämnden beslutade den 11 juni 2024  

§ 80, att ge förvaltningen i uppdrag att i samverkan med andra förvaltningar utreda 

möjligheten till att starta upp en barn- och ungdomscentral. 

Utredningen är nu framtagen i samverkan med de båda förvaltningarna och har 

utmynnat i att socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden behöver begära 

tilläggsanslag för att finansiera den nya verksamheten. 

Inför 2025 föreslås en ökning med 2 årsarbetare förebyggare (åldersgruppen 7–12 

år), 1 årsarbetare pedagog och 1 årsarbetare UngVux-lots.  

2 årsarbetare förebyggare (åldersgruppen 7–12 år) kommer att ligga 

organisatoriskt under socialförvaltningen. 

1 årsarbetare pedagog och 1 årsarbetare UngVux-lots kommer att ligga 

organisatoriskt under barn- och utbildningsförvaltningen. 

Kostnadsfördelningen mellan förvaltningarna blir 1 461 998 kronor för 

socialförvaltningen och 1 737 992 kronor för barn- och utbildningsförvaltningen. 

Socialnämnden beslutade 16 oktober 2024, § 94 att till budget 2025, begära 

tilläggsanslag för utökning av verksamhet. Tilläggsanslaget om totalt 1 461 998 

kronor avser att finansiera socialnämndens kostnad gällande två nya tjänster vid 

upprättandet av en heltäckande barn- och ungdomscentral. 

Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2024-10-15, § 124 att återremittera 

ärendet.  
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Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet beslutade föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

inrätta en heltäckande barn- och ungdomscentral enligt utredning från barn- och 

utbildningsnämnd och socialnämnd samt att frågan om finansiering hänvisas till 

verksamhetsplan 2025-2027.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 168 

Socialnämndens protokoll 2024-10-16, § 94 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-15, § 124 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sandra Larewall, socialchef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 
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§ 184 
Taxor och avgifter inom socialnämndens 
verksamhetsområde 2025 
Diarienummer: KSF-2024-264 031  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Taxor och avgifter inom 

socialnämndens ansvarsområde 2025. Antagna taxor och avgifter träder i kraft den 

1 januari 2025. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad Regel - Taxor och 

avgifter inom socialnämndens ansvarsområde. Antagen regel träder i kraft den  

1 januari 2025 och ersättare då tidigare antagen regel i kommunfullmäktige  

27 november 2023, § 180. 

Sammanfattning 
Ett förslag till taxor och avgifter inom socialnämndens ansvarsområde för 2025 har 

upprättats av förvaltningen och tidigare beslutade regler för taxor och avgifter 

inom socialnämndens ansvarsområde har reviderats. I arbetsmaterialet har 

ändringar, tillägg som föreslås markerats med gult och poster som föreslås att tas 

bort är överstrukna. 

Avgifterna för baseras på PKV (Prisindex för kommuner), Konsumentverkets norm 

för kost och försörjningsstöd, Västtrafik och Primärvårdens taxor samt Västkoms 

rekommendationer. 

Förvaltningens förslag till beslut är att socialnämnden beslutar att godkänna förslag 

till taxor och avgifter inom socialnämndens ansvarsområde för 2025. 

Att socialnämnden beslutar att godkänna reviderade regler för taxor och avgifter 

inom socialnämndens ansvarsområde. Tidigare beslutade regler upphör att gälla. 

Att socialnämnden överlämnar förslaget till kommunfullmäktige för slutgiltigt 

beslut. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

socialnämndens förslag.  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 170 

Socialnämndens protokoll 2024-10-16, § 92 

Förslag – Regler Taxor och avgifter inom socialnämndens verksamhetsområde 

Tabell för taxor och avgifter inom socialnämndens ansvarsområde 2025 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sandra Larewall, socialchef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 185 
Flytt av verksamheten KRAM från 
socialnämnden till kommunstyrelsen 
Diarienummer: KSF-2024-255 001 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att överföra ansvar och 

budgeterade medel för verksamheten KRAM från socialnämnden till 

kommunstyrelsen, arbetsmarknadsenheten, från och med år 2025.  

Sammanfattning 
KRAM är en öppen verksamhet som syftar till att skapa såväl en social kontaktyta 

som en motivation/förberedelse gentemot en förändring i riktning mot egen 

försörjning. Detta gäller för de kommuninvånare som inte har en långvarige egen 

försörjning och som inte heller är redo för kommunens övriga verksamheter.  

Socialnämnden har idag ansvar för verksamheten och socialförvaltningen jobbar i 

mycket tätt samarbete med arbetsmarknadsenheten. Under hösten 2024 har 

Svenljunga och Tranemo kommun separerat ansvaret för arbetsmarknadsenheten 

villket innebär att det är möjligt att flytta ansvaret för KRAM till den verksamhet 

som bedöms som mest lämplig, vilket är arbetsmarknadsenheten. 

Lämpligast bedöms förändringen ske i samband med nytt budgetår. 

Socialnämnden beslutade 2 oktober 2024 att föreslå kommunfullmäktige att 

överföra ansvar och budgeterade medel för verksamheten KRAM från 

socialnämnden till kommunstyrelsen från och med år 2025.  

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 167 

Tjänsteutlåtande 2024-10-24 

Socialnämndens protokoll 2024-10-02, § 76 
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Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sandra Larewall, socialchef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 186 
Svar på motion - Omtag för grundskolor i 
Svenljunga kommun 
Diarienummer: KSF-2024-092 619  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen avseende 

tilldelning av överskott med hänvisning till budget och verksamhetsplan  

2025-2027.  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen avseende 

förslag att kulturskolan ska avvecklas succesivt, med hänvisning till den viktiga roll 

som kulturskolan har i våra elevers utbildning och välmående. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen avseende 

granskning av revisionsbyrå. Barn- och utbildningsförvaltningen arbetar med det 

systematiska kvalitetsarbetet som följer intentionerna bakom förslaget i motionen. 

Förvaltningen granskas också med jämna mellanrum av skolinspektionen. 

Sammanfattning 
Den 3 april 2024 inkom en motion till kommunfullmäktige gällande omtag för 

grundskolan i Svenljunga från Leif Karlsson (SD) och Göran Tjärnlund (SD). 

Motionen remitterades från kommunfullmäktige den 15 april 2024, § 56 till barn- 

och utbildningsnämnden för beredning.  

I motionen föreslår Sverigedemokraterna:  

• Av det överskott som redovisats för 2023 tilldelas BUN 6 milj/år för åren 2025 

och 2026.  

• Kulturskolan avvecklas succesivt och dess medel om 4,2 milj/år överförs till 

grundskolan.  

• För att dessa resurser ska fördelas på ett effektivt sätt föreslår vi att en erkänd 

revisionsbyrå upphandlas för att granska skolverksamheten och lämnar förslag 

på hur dessa medel bäst ska användas i organisationen och då särskilt beakta 

de förändringar som infördes i Skollagen i juli 2023. 

Barn- och utbildningsförvaltningen och barn- och utbildningsnämnden arbetar 

kontinuerligt med ekonomi, organisationen och förbättringsområden. Inför läsåret 
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2024/2025 har vi ett fokus på läsning, bemötande och delaktighet. Något 

förvaltningen har identifierat som kritiska områden och som vi kommer sätta in 

handlingsplaner och åtgärder för att nå en bättre trygghet, studiero och en högre 

måluppfyllelse. 

Tilldelning av överskottet 

Fullmäktige beslutar om nämndernas ekonomiska ramar. 

Avveckling av kulturskolan 

Förslaget om att avveckla kulturskolan och överföra dess medel till grundskolan har 

tidigare behandlats och avslagits vid flera tillfällen. Senast i Barn- och 

utbildningsnämnden den 17 oktober 2023, § 120. Barn- och utbildningsnämnden 

har även i Verksamhetsplanen 2020-2022, den 15 oktober 2019 § 64, lyft fram 

förslag att avveckla kulturskolan. Politiken har sedan valt att ha kvar kulturskolan i 

samband med budgetberedningen och i fullmäktige beslutat att återföra en avgift. 

Kulturskolan spelar en viktig roll i våra elevers utbildning och välmående genom att 

erbjuda dem möjligheter att utveckla sina kreativa och kulturella färdigheter. Vi 

anser att en nedläggning av kulturskolan skulle vara ett steg i fel riktning och att 

dess medel inte ska omfördelas till grundskolan. 

Granskning av revisionsbyrå 

Förvaltningen arbetar kontinuerligt med det systematiska kvalitetsarbetet som 

utgår från skollagen (2010:800) och skolförordningen (2011:185). Enligt 4 kapitlet i 

skollagen är varje huvudman skyldig att bedriva ett systematiskt kvalitetsarbete 

som syftar till att kontinuerligt planera, följa upp och utveckla utbildningen. Detta 

arbete inkluderar regelbundna kvalitetsdialoger med nämnden två gånger per år. 

Resultaten av detta arbete, inklusive elev- och vårdnadshavarenkäter, redovisas i 

delårsrapporter och årsbokslut. 

Förvaltningen granskas också av Skolinspektionen med jämna mellanrum för att 

säkerställa kvalitet och regelefterlevnad. Senast genomfördes en 

kvalitetsgranskning av Mogaskolan 7-9 hösten 2022. Dessa granskningar och 

redovisningar säkerställer att våra skolor följer nationella riktlinjer och strävar efter 

ständig förbättring. 

Med hjälp av ovanstående åtgärder och anser förvaltningen och barn- och 

utbildningsnämnden att vi arbetar med att skapa en förändring.  

Ekonomi 
Förslagen medför ingen ekonomisk förändring.  



Svenljunga kommun Paragraf 

§ 186 

Kommunstyrelsen  

2024-11-11 

s 

 

Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

34 (67) 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

avslå motionen i dess samtliga tre delar.   

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 172 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-01, § 113 

Kommunfullmäktiges protokoll 2024-04-15, § 56 

Motion om omtag för grundskolan i Svenljunga, 2024-04-03 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Tommy Fock, barn- och utbildningschef. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 
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§ 187 
Taxor och avgifter inom barn- och 
utbildningsnämndens verksamhetsområde för 
2025 
Diarienummer: KSF-2024-266 031  

Förslag till beslut  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Taxor och avgifter inom 

barn- och utbildningsnämndens verksamhetsområde 2025. Antagna taxor och 

avgifter träder i kraft den 1 januari 2025. 

Reservationer 
Patrik Harrysson (S), Lisbeth Jakobsson (S), Dan Franzén (S) och  

Christer Wolgner (C) reserverar sig mot förslaget till beslut till förmån för eget 

förslag.  

Sammanfattning 
Barn- och utbildningsförvaltningen har upprättat förslag till taxor och avgifter inom 

barn- och utbildningsnämndens verksamhetsområde för år 2025.  

Avgiftsnivåer för maxtaxa år 2025 är inte bestämda ännu, de förväntas vara klara 

december 2024 eller januari 2025. Ärendet kommer därför behöva revideras när 

avgiftsnivåerna för maxtaxan för 2025 blivit känd.  

Ekonomi 
Se förslag till Taxor och avgifter inom barn- och utbildningsnämndens 

verksamhetsområde för 2025 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott 28 oktober 2024. Förslag till 

beslut blev att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Taxor och 

avgifter inom barn- och utbildningsnämndens verksamhetsområde 2025. Antagna 

taxor och avgifter träder i kraft den 1 januari 2025. Patrik Harrysson (S) reserverade 

sig mot förslaget till beslut till förmån för eget förslag som innebar en avgiftsfri 

kulturskola.  
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 173 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-15, § 126 

Förslag - Taxor och avgifter inom barn- och utbildningsnämndens 

verksamhetsområde för 2025 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Tommy Fock, barn- och utbildningschef. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Patrik Harrysson (S): Föreslår att kulturskolan ska vara avgiftsfri.  

Beslutsgång 
Ordförande, Johan Björkman (M) finner att det finns två förslag till beslut. 

Arbetsutskottets förslag och Patrik Harryssons (S) förslag.  

Ordförande frågar på förslagen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och genomförs. Kommunstyrelsen godkänner följande 

beslutsgång: 

 Ja-röst för kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

 Nej-röst för Patrik Harryssons (S) förslag. 

Omröstningsresultat 
Med 5 Ja-röster för kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och 4 Nej-röster för 

Patrik Harryssons (S) förslag beslutar kommunstyrelsen enligt kommunstyrelsens 

arbetsutskotts förslag.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 

Christer Schönander (-) x   

Gerth Månsson (-) x   

Jarl Bill (LPo) x   

Fredrik Skott (KD) x   

Patrik Harrysson (S)  x  

Lisbeth Jakobsson (S)  x  
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 

Dan Franzén (S)  x  

Christer Wolgner (C)  x  

Johan Björkman (M)  x   

Resultat 5 4 - 
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§ 188 
Månadsrapport oktober 2024 
Diarienummer: KSF-2024-008 040 

Beslut  
Kommunstyrelsen godkänner ekonomisk månadsrapport för oktober 2024.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet har sammanställt en månadsrapport 

för oktober med helårsprognos för 2024. Förvaltningscheferna och VD för bolagen 

gör en bedömning av förväntat ekonomiskt resultat för 2024. Utvärderingen görs 

utifrån av kommunfullmäktige senaste beslutade ramar för 2024 inklusive 

eventuella tilläggsanslag. 

I vår omvärld pågår fortfarande krigen i Ukraina (som varat över två och ett halvt 

år) och i mellanöstern (som varat över ett år). Förstörelsen och mänskliga lidandet 

är enormt och blir allt större. Fortsatt inget eldupphör i sikte i något av krigen. 

Både Regeringen och Riksbanken har deklarerat att kampen mot inflationen är 

vunnen. Per sista september uppgick KPI till 1,6 %, en nedgång från augusti då den 

var 1,9 %. Lägre priser på drivmedel bidrog mest till minskningen. 

Inflationstakten enligt KPIF (Konsumentprisindex med fast ränta) var låga 1,1 % per 

sista september, vilket är en minskning jämfört med augusti då den var 1,2 %. Det 

är detta mått som Riksbanken refererar till i sitt arbete med att bekämpa 

inflationen. I denna beräkning tas ingen hänsyn till ränteförändringarnas effekt. 

Denna notering är långt under Riksbankens mål på 2,0 %, vilket ledde till att 

styrräntan sänktes med hela 0,5 procentenheter i början av november och bud på 

ytterligare en räntesänkning i december. Styrräntan är just nu 2,75 %. 

Totalt visar kommunen ett prognostiserat resultat (balanskravsresultat) på 

+13,9 miljoner kronor (+12,2 i Delårsbokslutet), vilket fortsatt innebär en positiv 

avvikelse gentemot budgeten. Denna prognos innebär att det finansiella 

resultatmålet, +4,0 miljoner kronor, uppfylls. 

SKR presenterade en skatteunderlagsprognos den 3 oktober. Här är en kort 

kommentar från SKR till prognosen: 

”Jämfört med den prognos vi presenterade i augusti i Aktuell Ekonomi 24:38 visar 

nu prognosen för skatteunderlaget en något högre ackumulerad utveckling fram till 
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2028. Prognosen för skatteunderlaget ligger i linje med det historiska genomsnittet 

under prognosperioden sammantaget.” 

Nästa skatteprognos från SKR presenteras den 12 december. 

Beslutsunderlag 
Månadsrapport oktober 2024 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Salman Chalhoub, ekonomichef. 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Johan Björkman (M): Godkänna den ekonomiska rapporten för oktober 2024.  

Beslutsgång 
Ordförande, Johan Björkman (M) frågar om kommunstyrelsen godkänner den 

ekonomiska rapporten för oktober 2024 och finner att kommunstyrelsen bifaller 

det. 

Beslutet expedieras till 
Ekonomienheten 
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§ 189 
Verksamhetsplan 2025-2027 för Svenljunga 
kommun och koncernbolagen samt 
fastställande av skattesats 2025 
Diarienummer: KSF-2024-143 041   

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

 Godkänna Verksamhetsplan 2025-2027 för Svenljunga kommun och 

koncernbolagen. 

 Fastställa skattesatsen för år 2025 till 22,05 kronor.   

Upplysningar 
Kommunfullmäktiges presidium har genomfört en beredning av budgeten med 

representanter från revisionen. Kommunfullmäktiges presidium föreslår 

kommunfullmäktige att:    

 Fastställa förtroendevalda revisors budget för år 2025 till 1 200 000 kronor. 

Reservationer 
Patrik Harrysson (S), Lisbeth Jakobsson (S), Dan Franzén (S) och  

Christer Wolgner (C) reserverar sig mot förslaget till beslut till förmån för eget 

förslag.  

Sammanfattning 
Svenljunga kommun har upprättat en budget för 2025 inklusive en plan för åren 

2026-2027. Verksamhetsplanen innehåller vision, fullmäktigemål, driftbudget 

inklusive budgetram för respektive nämnd, investeringsbudget samt budgeten för 

samtliga kommunala bolag.  

Samtliga taxor bereds och beslutas som egna ärenden. De flesta går upp till KF för 

beslut parallellt med verksamhetsplanen.  

Investeringsbudgeten bereds och beslutas som eget ärende då det redan finns ett 

beslut i kommunfullmäktige 2024-06-17, men är en del i Verksamhetsplanen (VP) 

2025-2027. 
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Svenljunga kommun har att fastställa skattesatsen för år 2025 före november 

månads utgång. Skattesatsen för 2025 föreslås uppgå till 22,05 kronor, vilket är 

oförändrat jämfört med 2024.  

Kommunrevisionens budget 2025 föreslås öka med 0,2 miljoner kronor till 

1,2 miljoner kronor. Kommunfullmäktiges presidium har genomfört en beredning 

av budgeten med representanter från revisionen.   

Budgetberedningen har överlämnat sitt förslag till kommunfullmäktige för 

antagande.  

Beredning 
Under budgetberedningen har ett förslag till verksamhetsplan 2025-2027 för 

Svenljunga kommun och koncernbolagen tagits fram. Förslaget innebär att 

verksamhetsplan 2025-2027 för Svenljunga kommun och koncernbolagen 

godkänns samt att skattesatsen för år 2025 förblir oförändrad och fastställs 

därmed till 22,05 kronor. 

Kommunfullmäktiges presidium har genomfört en beredning av budgeten med 

representanter från revisionen. Kommunfullmäktiges presidium föreslår 

kommunfullmäktige att fastställa förtroendevalda revisorernas budget för år 2025 

till 1 200 000 kronor. 

Ärendet har därefter beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott 28 oktober 2024. 

Förslag till beslut blev att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 

godkänna Verksamhetsplan 20254-2027 för Svenljunga kommun och 

koncernbolagen samt fastställa skattesatsen för år 2025 till 22,05 kronor. Patrik 

Harrysson (S) avstod att delta i beslutet med anledningen att han avser inkomma 

med eget budgetförslag och verksamhetsplan.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 174 

Tjänsteutlåtande 2024-10-28 

Verksamhetsplan 2025-2027 för Svenljunga kommun och koncernbolagen 

Budgetförslag 2025-2027 från Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna, 

2024-11-08 

Beredning av revisorernas budget 2025 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 97 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-15, § 125 

Socialnämndens protokoll 2024-10-16, § 91 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-21, § 162 
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Svenljunga Verksamhetslokaler ABs protokoll 2024-10-10 § 102 

AB Svenljunga Bostäders protokoll 2024-10-08 § 110-111 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Salman Chalhoub, ekonomichef.   

Förslag till beslut på sammanträdet 
Patrik Harrysson (S): Yrkar bifall till budgetförslag 2025-2027 från 

Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna. 

Beslutsgång 
Ordförande, Johan Björkman (M) finner att det finns två förslag till beslut. 

Arbetsutskottets förslag och budgetförslag 2025-2027 från Socialdemokraterna, 

Centerpartiet och Liberalerna.  

Ordförande frågar på förslagen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 

Omröstning begärs och genomförs. Kommunstyrelsen godkänner följande 

beslutsgång: 

 Ja-röst för kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag. 

 Nej-röst för budgetförslag 2025-2027 från Socialdemokraterna, 

Centerpartiet och Liberalerna. 

Omröstningsresultat 
Med 5 Ja-röster för kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag och 4 Nej-röster för 

budgetförslag 2025-2027 från Socialdemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna 

beslutar kommunstyrelsen enligt kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.  

Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 

Christer Schönander (-) x   

Gerth Månsson (-) x   

Jarl Bill (LPo) x   

Fredrik Skott (KD) x   

Patrik Harrysson (S)  x  

Lisbeth Jakobsson (S)  x  

Dan Franzén (S)  x  

Christer Wolgner (C)  x  
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Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår 

Johan Björkman (M)  x   

Resultat 5 4 - 
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§ 190 
Investeringsbudget 2025-2027 för Svenljunga 
kommun och Svenljunga Verksamhetslokaler 
AB 
Diarienummer: KSF-2024-095 041 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:  

 Godkänna investeringsbudget VP 2025-2027 för Svenljunga kommun och 

Svenljunga Verksamhetslokaler AB. 

 Upphäva tidigare beslutad investeringsbudget antagen av 

kommunfullmäktige 17 juni 2024, § 99.  

Sammanfattning 
Svenljunga kommun har upprättat en reviderad investeringsbudget för 2025 

inklusive en plan för åren 2026-2027. Investeringsbudgeten innehåller även 

investeringar som genomförs i Svenljunga Verksamhetslokaler AB.  

Investeringsbudgeten bereds och beslutas som eget ärende då det redan finns ett 

beslut i kommunfullmäktige 2024-06-17, men är en del i Verksamhetsplanen (VP) 

2025-2027. Det har skett ett antal justeringar sedan förra beslutet, främst 

inflationsuppräkningar men också några nya projekt.  

Av nämnderna är det enbart Barn- och utbildningsnämnden som inte har gjort 

justeringar jämfört med kommunfullmäktiges beslut från 2024-06-17. 

Samhällsbyggnadsnämnden ser behov av ett antal förändringar. Bland annat finns 

det behov av att vidta åtgärder för att hantera skyfall för att undvika 

översvämningar i det pågående planarbetet vid Lokstallarna och Snickeriet. Detta 

projekt berör både VA-enheten och Plan- och exploateringsenheten med 

sammanlagt 7,4 miljoner kronor fördelat på samtliga tre år inom denna 

budgetperiod.   

Budgeten för bostadsområdet Källered i Sexdrega behöver räknas upp på grund av 

kostnadsökningar, en fördyring med 2,4 miljoner kronor. Nämnden föreslår även 

att Lagerlokal Moga Returen (6,7 miljoner planerat till 2027) stryks till förmån för 

att under en period prova att hyra lokal för ändamålet. 
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I budgeten för Svenljunga Verksamhetslokaler AB har ett större projekt lagts till, 

vilket avser nytt LSS-boende. Projektet är initierat av socialnämnden och uppgår till 

53 miljoner kronor, fördelat på 2025 och 2026. Detta projekt bereds i eget ärende 

som ska behandlas av kommunfullmäktige 2024-11-04. Ett annat initiativ från 

socialnämnden är att de vill att Svenljunga Verksamhetslokaler utreder ett nytt 

vård- och omsorgsboende. 1 miljon kronor avsätts för utredningen.  

Budgetberedningen har överlämnat sitt förslag till kommunfullmäktige för 

antagande.  

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott 28 oktober 2024. Förslag till 

beslut blev att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

investeringsbudget VP 2025-2027 för Svenljunga kommun och Svenljunga 

Verksamhetslokaler AB med ändringen att stryka posten utredning av vård- och 

omsorgsboende i Svenljunga Verksamhetslokalers AB investeringsbudget. Vidare 

föreslår kommunstyrelsen kommunfullmäktige att upphäva tidigare beslutad 

investeringsbudget antagen av kommunfullmäktige 17 juni 2024, § 99. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 175 

Tjänsteutlåtande 2024-10-28 

Investeringsbudget Verksamhetsplan 2025-2027  

Investeringsbudget Verksamhetsplan 2025-2027 - Bilaga 1 Projekt 

Investeringsbudget Verksamhetsplan 2025-2027 - Bilaga 1 Beskrivningar 

Samhällsbyggnadsnämndens protokoll 2024-10-15, § 98 

Kommunstyrelsens protokoll 2024-10-21, § 162 

Socialnämndens protokoll 2024-10-16, § 91 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Salman Chalhoub, ekonomichef.   

Förslag till beslut på sammanträdet 
Johan Björkman (M): Ändringsyrkande: Ta bort beslutstext som tillkom i 

arbetsutskottet 28 oktober, stryka posten utredning av vård- och omsorgsboende i 

Svenljunga Verksamhetslokalers AB investeringsbudget.   
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag med Johan Björkmans (M) ändringsyrkande på det. 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt arbetsutskottets förslag 

med Johan Björkmans (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 

bifaller det. 
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§ 191 
Redovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Perslows donation år 2023 
Diarienummer: KSF-2024-273 042 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ansvarsfrihet för 

styrelsen Perslows donation för år 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag 

att ansöka om permutation av donationsfonden hos Länsstyrelsen Västra Götaland 

då denna donationsfonds medel har förbrukats enligt donationens ändamål. 

Sammanfattning 
Auktoriserad revisor har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 

gjort en översiktlig granskning av de fyra donationsfonder och en stiftelse som 

kommunen förvaltar. Granskningen omfattar de donationsfonder och stiftelser 

vars tillgångar understiger 1,5 miljoner kronor. 

Donationsfonden har granskats genom en genomgång av årsbokslut samt 

underliggande verifikat. Årets in-och utbetalningar har kontrollerats. Bedömningen 

är att donationsfondens räkenskaper år 2023 i allt väsentligt ger en rättvisande bild 

av resultat och ställning. Donationsfonderna och stiftelsen har kvar sina medel på 

kommunens gemensamma bankkonto. Revisorerna har inte noterat något som 

tyder på att donationsfonden inte följer gällande stadgar och stiftelseurkunder. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 178 

Tjänsteutlåtande 2024-10-17 

Revisionsberättelse för Stiftelsen Perslows donation år 2023 

Översiktlig granskning av stiftelser, räkenskapsåret 2023 
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 

 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 192 
Redovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Alma och Julia Brolins donation år 
2023 
Diarienummer: KSF-2024-274 042 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ansvarsfrihet för 

styrelsen Alma och Julia Brolins donation för år 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag 

att ansöka om permutation av donationsfonden hos Länsstyrelsen Västra Götaland 

då denna donationsfonds medel har förbrukats enligt donationens ändamål. 

Sammanfattning 
Auktoriserad revisor har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 

gjort en översiktlig granskning av de fyra donationsfonder en stiftelse som 

kommunen förvaltar. Granskningen omfattar de donationsfonder och stiftelse vars 

tillgångar understiger 1,5 miljoner kronor. 

Donationsfonden har granskats genom en genomgång av årsbokslut samt 

underliggande verifikat. Årets in- och utbetalningar har kontrollerats. Bedömningen 

är att donationsfondens räkenskaper år 2023 i allt väsentligt ger en rättvisande bild 

av resultat och ställning. Donationsfonderna och stiftelsen har kvar sina medel på 

kommunens gemensamma bankkonto. Revisorerna har inte noterat något som 

tyder på att donationsfonden inte följer gällande stadgar och stiftelseurkunder. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 179 

Tjänsteutlåtande 2024-10-17 
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Revisionsberättelse för Stiftelsen Alma och Julia Brolins donation år 2023 

Översiktlig granskning av stiftelser, räkenskapsåret 2023 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 193 
Redovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen A P Hedbergs donationsfond 1 år 
2023 
Diarienummer: KSF-2024-275 042 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ansvarsfrihet för 

styrelsen A P Hedbergs donationsfond 1 för år 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag 

att fullfölja revisorernas rekommendation om att arbeta aktivt med att snarast 

nyttja tillhandahållna medel från donationsfonden genom utbetalning till 

donationens ändamål. Därutöver att följa Länsstyrelsen Västra Götalands beslut 

angående upplösning av donationsfonder och stiftelser. 

Sammanfattning 
Auktoriserad revisor har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 

gjort en översiktlig granskning av de fyra donationsfonder och en stiftelse som 

kommunen förvaltar. Granskningen omfattar de donationsfonder och stiftelse vars 

tillgångar understiger 1,5 miljoner kronor. 

Donationsfonden har granskats genom en genomgång av årsbokslut samt 

underliggande verifikat. Årets in-och utbetalningar har kontrollerats. Bedömningen 

är att donationsfondens räkenskaper år 2023 i allt väsentligt ger en rättvisande bild 

av resultat och ställning. Donationsfonden och stiftelsen har kvar sina medel på 

kommunens gemensamma bankkonto. Revisorerna har inte noterat något som 

tyder på att donationsfonden inte följer gällande stadgar och stiftelseurkunder. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 180 

Tjänsteutlåtande 2024-10-17 

Revisionsberättelse för Stiftelsen A P Hedbergs donation 1 år 2023 

Översiktlig granskning av stiftelser, räkenskapsåret 2023 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 194 
Redovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen A P Hedbergs donationsfond 2 år 
2023 
Diarienummer: KSF-2024-276 042 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ansvarsfrihet för 

styrelsen A P Hedbergs donationsfond 2 för år 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag 

att fullfölja revisorernas rekommendation om att arbeta aktivt med att snarast 

nyttja tillhandahållna medel från donationsfonden genom utbetalning till 

donationens ändamål. Därutöver att följa Länsstyrelsen Västra Götalands beslut 

angående upplösning av donationsfonder och stiftelser. 

Sammanfattning 
Auktoriserad revisor har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 

gjort en översiktlig granskning av de fyra donationsfonder och en stiftelse som 

kommunen förvaltar. Granskningen omfattar de donationsfonder och stiftelse vars 

tillgångar understiger 1,5 miljoner kronor. 

Donationsfonden har granskats genom en genomgång av årsbokslut samt 

underliggande verifikat. Årets in-och utbetalningar har kontrollerats. Bedömningen 

är att donationsfondens räkenskaper år 2023 i allt väsentligt ger en rättvisande bild 

av resultat och ställning. Donationsfonderna och stiftelsen har kvar sina medel på 

kommunens gemensamma bankkonto. Revisorerna har inte noterat något som 

tyder på att donationsfonden inte följer gällande stadgar och stiftelseurkunder. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 
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Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 181 

Tjänsteutlåtande 2024-10-17 

Revisionsberättelse för Stiftelsen A P Hedbergs donation 2 år 2023 

Översiktlig granskning av stiftelser, räkenskapsåret 2023 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 195 
Redovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Samfonden Skolfond år 2023 
Diarienummer: KSF-2024-277 042 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ansvarsfrihet för 

styrelsen Stiftelsen Samfonden skolfond för Svenljunga kommun för år 2023. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag 

att fullfölja revisorernas rekommendation om att arbeta aktivt med att snarast 

nyttja tillhandahållna medel från donationsfonden genom utbetalning till 

donationens ändamål. Därutöver att följa Länsstyrelsen Västra Götalands beslut 

angående upplösning av donationsfonder och stiftelser.  

Sammanfattning 
Auktoriserad revisor har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer 

gjort en översiktlig granskning av fyra donationsfonder och en stiftelse som 

kommunen förvaltar. Granskningen omfattar de donationsfonder och stiftelse vars 

tillgångar understiger 1,5 miljoner kronor. 

Stiftelsen har granskats genom en genomgång av årsbokslut samt underliggande 

verifikat. Årets in-och utbetalningar har kontrollerats. Bedömningen är att 

stiftelsens räkenskaper år 2023 i allt väsentligt ger en rättvisande bild av resultat 

och ställning. Donationsfonderna och stiftelsen har kvar sina medel på kommunens 

gemensamma bankkonto. Revisorerna har inte noterat något som tyder på att 

stiftelsen inte följer gällande stadgar och stiftelseurkunder. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet föreslog att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 181 

Tjänsteutlåtande 2024-10-17 
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Revisionsberättelse för Stiftelsen Samfonden Skolfond 2 år 2023 

Översiktlig granskning av stiftelser, räkenskapsåret 2023 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 



 

Kommunstyrelsen 

2024-11-11  
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§ 196 
Remiss gällande Vattenfall Eldistributions 
nätutvecklingsplan 2024-2034 
Diarienummer: KSF-2024-263 212 

Beslut  
Kommunalstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till remissvar och remissvaret 

skickas till Vattenfall Eldistribution AB. 

Sammanfattning 
Vattenfall Eldistribution AB tar fram en nätutvecklingsplan för perioden 2025-2034. 

Det nya elmarknadsdirektivet, som är en del av EU-lagstiftningen Ren energi för 

alla, ställer krav på att alla elnätsbolag tar fram nätutvecklingsplaner vartannat år. 

År 2024 är första gången elnätsbolagen tar fram nätutvecklingsplaner. Syftet är att 

skapa transparens kring flexibilitetstjänster och att bolagen ska presentera 

planerade investeringar som krävs för att ansluta ny produktionskapacitet och nya 

förbrukare under kommande 5-10 år. Svenljunga kommun omfattas i norra delarna 

av Vattenfall Eldistribution AB:s region- och lokalnät och är därmed 

systemanvändare och berörs av planen. 

Nätutvecklingsplanen beskriver förutsättningar och prognos för region- och 

lokalnätets kapacitet på en övergripande nivå med fem geografiska områden som 

utgångspunkt. Svenljunga ingår i området Västra Sverige. Kommunen som 

systemanvändare kan dock inte få en förståelse för hur planen prognostiserar för 

eller planerar att tillgodose behoven som uppstår på en lokal nivå. För att förstå 

hur nätutvecklingsplanen påverkar Svenljunga kommun och Sjuhärads utveckling 

krävs mer specificerad information om kapaciteten hos region- och lokalnätet i vår 

geografi idag och de kommande 10 åren. 

Bakgrund 
Vattenfall Eldistribution AB tar fram en nätutvecklingsplan för perioden 2025-2034 

och har skickat den på samråd mellan tidsperioden 13 september och 15 

november 2024. Nätutvecklingsplanen har sin bakgrund i det nya 

elmarknadsdirektivet, som är en del av EU-lagstiftningen Ren energi för alla, som 

ställer krav på alla elnätsbolag att ta fram nätutvecklingsplaner. I 

elmarknadsdirektivet framgår att utvecklingen av ett distributionssystem ska 
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baseras på en transparent nätutvecklingsplan som elnätsbolag ska offentliggöra 

vartannat år och överlämna till tillsynsmyndigheten Energimarknadsinspektion. År 

2024 är första gången elnätsbolagen tar fram nätutvecklingsplaner. 

Syftet med nätutvecklingsplanerna är att skapa transparens kring 

flexibilitetstjänster och ange de planerade investeringar som krävs för att ansluta 

ny produktionskapacitet och nya förbrukare inklusive laddningsstationer för 

elfordon under 5-10 år framåt. 

Sveriges elnät kan indelas i tre nivåer: 

• Transmissionsnät (även kallat stamnät) 

• Regionnät 

• Lokalnät 

Både region- och lokalnät kallas ibland distributionsnät. Distributionsnätet är 

uppdelat i ett reglerat monopol där närmare 200 elnätsbolag ansvarar för elnätet i 

sitt område. 

Transmissionsnätet/stamnätet ägs av affärsverket Svenska kraftnät. Det beskrivs 

ibland som elnätets motorvägar och är utformat för att transportera stora 

mängder energi över hela Sverige från produktionsanläggningar till områden med 

stort elbehov. Från transmissionsnätet distribueras elenergin ut i regionnät och 

lokalnät. 

Regionnäten beskrivs ibland som elnätets landsvägar. Överföringar på regionnätet 

sker i regel inom och mellan flera län. Det är anslutet till transmissionsnätet och 

står för överföringen till lokalnätsbolag, elintensiva industrier och stora 

produktionsanläggningar. Regionnätet ägs och drivs till störst del av tre bolag: 

Vattenfall Eldistribution, Ellevio och EON.  

Lokalnäten kan beskrivas som elnätets lokalgator och transporterar el från 

regionnät till elförbrukare som hushåll och mindre industrier. Det hanterar också 

viss inmatning från små produktionsanläggningar med till exempel 

solcellsinstallationer. Majoriteten av slutkunder är anslutna till lokalnäten. 

Vattenfall Eldistribution, Ellevio och EON är de tre största lokalnätsägarna men 

övrigt lokalnät ägs och drivs av en mängd olika elnätsbolag eller kommuner. 

Vattenfall Eldistributions nätutvecklingsplan beskriver behoven i Västra Sverige där 

det anges att industri siktar på en grön omställning och därmed kommer 

elförbrukningen att öka. Det finns goda sol- och vindlägen och ny produktion 

kommer utvecklas som behöver anslutas till nätet. Transmissionsnätet/stamnätet 

är idag utformat och dimensionerat utifrån anläggningar med planerbar 

elproduktion på västkusten och i södra Sverige. Det innebär att det blir 

kapacitetsbrist om planerbar produktion läggs ner. För att möjliggöra ny 

produktion och konsumtion krävs förstärkning av transmissionsnätet/stamnätet. 

Generellt råder ett underskott av produktion i området men sommartid ett 
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regionalt överskott på grund av produktion från vind och sol. Detta är en utmaning 

då produktionen inte sammanfaller tidsmässigt med konsumtionsbehovet. 

Synpunkter 
Nätutvecklingsplanen delar in Vattenfalls distributionsnät i fem geografiska 

områden som beskrivs som homogena rörande ”tillväxten i produktion och 

konsumtion”. Områdena är Norrland, Mellersta Sverige, Stockholm, Östra Sverige 

och Västra Sverige. Svenljunga ingår i delen Västra Sverige.  

I delen Västra Sverige redogörs för konkret utbyggnad av stamnätet för områden 

med stora tillkommande uttags- och inmatningsbehov (göteborgsområdet, 

Stenungsund och Töreboda). Samtidigt medger nätutvecklingsplanen att 

möjligheten att ansluta ny produktion är begränsad, särskilt under 

sommarhalvåret, eftersom Svenska kraftnät ännu inte gett medgivande till att öka 

effektuttaget från stamnätet och effektinmatningen till stamnätet i den mån som 

Vattenfall Eldistribution AB bedömer krävs. Förstärkningarna av regionnätet går 

heller inte i sådan snabb takt att det bedöms hinna med de behov som uppstår 

från industrin och producenterna. 

Svenljunga följer trenden vad gäller transport, det vill säga att elanvändningen ökar 

inom sektorn. Svenljunga är en landsbygdskommun där bilen är ett frekvent 

transportmedel och kollektivtrafiken bedöms inte utökas i sådan omfattning att det 

förändras. Vidare pågår i dagsläget en ansökningsprocess hos Vattenfall 

Eldistribution AB för nyanslutning på regionnätet till industriområdet Lockryd. Att 

denna anslutning verkställs är avgörande för kommunens genomförande av 

området. Vid en utbyggnad av industriområdet förväntas kommunen få en 10 

gånger högre ökning av energianvändningen jämfört med dagsläget. 

För att kunna utläsa förutsättningar och prognos för region- och lokalnätets 

kapacitet i de delar av Svenljunga kommun med omland som berörs av 

nätutvecklingsplanen behövs information på en mer lokal nivå. 

Nätutvecklingsplanen är i nuläget på mycket övergripande nivå och kommunen 

som systemanvändare kan inte få en förståelse för hur planen prognostiserar för 

eller planerar att tillgodose behoven i vår del av det geografiska området Västra 

Sverige. 

Ekonomi 
Besluts bedöms inte påverka kommunens ekonomi. 

Beredning 
Ärendet har beretts i kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 oktober 2024. 

Arbetsutskottet gav projektledare i uppdrag att revidera remissvaret till 

kommunstyrelsen sammanträde 11 november. Därefter föreslog arbetsutskottet  
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att kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med förvaltningens förslag med 

reviderad remissvar. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 176 

Yttrande över Vattenfall Eldistribution AB nätutvecklingsplan 2025-2034 

Tjänsteutlåtande 2024-10-11 

Remiss på Vattenfall Eldistributions hemsida, publicerat 2024-09-13 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

arbetsutskottets förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta 

enligt arbetsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 

Protokollsbilaga 
Yttrande över Vattenfall Eldistribution AB nätutvecklingsplan 2025-2034 

Beslutet expedieras till 
Kommunstyrelsen 

Vattenfall Eldistribution AB 

Sara Borgesjö, projektledare 

Pier Andersson, enhetschef plan och exploatering  
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§ 197 
Avtal Logistea  
Diarienummer: KSF-2024-298 259 

Beslut  
Kommunalstyrelsen tackar för informationen.   

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens arbetsutskott gav kommunchef i uppdrag att ta fram ett nytt 

avtal med Logistea till kommande sammanträde i kommunstyrelsen 11 november 

2024 då nuvarande avtal löper ut vid årsskiftet 2024/2025.  

Då detaljplanen ännu inte vunnit laga kraft har det varit svårt att ta fram ett nytt 

avtal. I dagsläget håller kommunen och Logistea diskussioner kring avtalet samt att 

kommunen arbetar med att ta fram ett pris på marken.  

Ingången är att få fram ett underlag till kommande möte i kommunstyrelsen för 

beslut i kommunfullmäktige efter årsskiftet.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll 2024-10-28, § 183 

Föredragande 
Ärendet föredrogs av Sebastian Nydén, kommunchef.  
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§ 198 
Information – Lockryd industriområde  
Diarienummer: KSF-2023-257 259 

Beslut 
Kommunstyrelsen tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Punkten Information – Lockryds industriområde har fortsättningsvis lagts till på 

dagordningen för kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen som en 

standardmötespunkt.  

Kommunchef Sebastian Nydén informerar bland annat om följande: 

 Nuvarande avtal med Logistea går ut vid årsskiftet. Diskussioner med 

Logistea och kommunen är pågående.   

 Kommunen arbetar med att räkna fram ett pris på marken.  

 Fortsatt arbete med detaljplanen.  

Föredragande  
Ärendet föredrogs av Sebastian Nydén, kommunchef. 
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Justerares signatur Utdragsbestyrkande 

63 (67) 
 

§ 199 
Inkomna beslut, skrivelser och meddelanden  

Beslut 
Lägger nedanstående beslut, skrivelser och meddelanden som har kommit in sedan 

föregående möte i kommunstyrelsen till handlingarna.  

Sammanfattning 
Inkomna beslut, skrivelser och meddelanden: 

 

Kommunfullmäktige, nämnder och arbetsutskott 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-15, § 124 – Utredning barn- och 

ungdomscentral 

Barn- och utbildningsnämndens protokoll 2024-10-15, § 128 – Övergripande 

elevhälsoplan och ändamålsenliga lokaler för elevhälsa 

 

Bolagen   

Protokoll AB Svenljunga Bostäder 2024-10-08, inklusive bilagor 

Protokoll Svenljunga Verksamhetslokaler AB 2024-10-10, inklusive bilagor 

 

Övrigt  

Protokoll Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbunds direktion, 2024-10-18 

Skrivelse från revisorerna gällande granskning om intern kontroll lönehantering och 

löneutbetalningsprocessen, 2024-10-22 
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§ 200 
Redovisning av anmälda delegationsbeslut  

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av nedanstående beslut som har 

fattats med stöd av delegation.  

Sammanfattning 
Följande delegationsbeslut har fattats sedan föregående möte i kommunstyrelsen: 

KSF-DB-2024-66 

 

KSF-2024-209-040 Svar på remiss – Nätt och jämnt, 

likvärdighet och effektivitet 

inom kommunsektorn  

 

2024-10-28 

KSF-DB-2024-67 

 

 

KSF-2024-259-050 Förnyad konkurrensutsättning 

programvaror och molntjänster 

2024-10-28 

KSF-DB-2024-68 

 

KSF-2024-283-040 Svar på remiss - E.ON 

Energidistribution AB:s 

nätutvecklingsplan 2025-2034 

 

2024-10-28 

KSF-DB-2024-69 

 

KSF-2024-024-780 Beslut om tillstånd för färdtjänst 

inklusive beslut om fordonstyp 

 

2024-11-04 
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§ 201 
Information från kommunstyrelsens 
ordförande – informella uppsiktsplikten  

Beslut 
Kommunstyrelsen tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Kommunstyrelsens ordförande Johan Björkman (M) informerar om följande: 

 Föreläsning gällande cybersäkerhet med bra exempel. 

 Företagsbesök i kommunen som genomförts av Johan Björkman (M) 

kommunalråd, Patrik Harrysson (S) oppositionsråd, Sebastian Nydén 

kommunchef, Fredrik Dahl, samhällsutvecklingsstrateg och Emelie 

Romland, kanslichef. 
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§ 202 
Fegensamverkan 
Diarienummer: KSF-2024-303 840   

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner samverkansavtalet. 

Ger kommunstyrelsens ordförande i uppdrag att skriva under samverkansavtalet 

”Fegensamverkan till nästa nivå” som gäller mellan perioden 2025-01-01 till  

2028-12-31.  

Finansiering av avtalet ryms inom ramen för kommunstyrelseförvaltningen.   

Sammanfattning 
I Fegenområdet har Svenljunga kommun i flera år samverkat med våra 

grannkommuner, Gislaved och Falkenberg. 2012 avslutades det gemensamma EU-

projektet KASK. Projektet resulterade bl.a. i den gemensamma turistinformationen 

FIA (Fegen Inspiration Area) som öppnade sommaren 2011. Sedan dess har 

Falkenberg, Gislaved och Svenljunga kommuner samverkat kring 

besöksnäringsfrågor och drivit turistinformationen i området. Det är nu dags att 

förnya avtalet och komma överens om den framtida periodens åtagande. I 

förslaget på avtalet förbinder sig bland annat Svenljunga kommun att:  

• Arbeta med de olika transportsätt som är aktuella i området (vandring, 

cykel, sjövägen och kollektivtrafik). 

• Genomföra en årlig samverkansträff med besöksnäringsaktörer som verkar 

eller kan verka i området. 

• Skapa förutsättningar för samarbete och utveckling mellan och inom 

företagen i området. 

• Marknadsföra Fegensamverkan genom att bjuda in varandra till befintliga 

evenemang i respektive kommun. 

• Fortsätta hålla en hög standard på våra kommunala lägerplatser i området.  

Utöver dessa punkter nämns det fler mindre saker av mindre omfattade karaktär. 

Ekonomi 
110 000 kr årligen mellan år 2025-2028. Finansieringen ryms inom ramen för KSF.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-11-08 

Avtal, Fegensamverkan till nästa nivå 2025-01-01 till 2028-12-31.  

Beslutsgång 
Ordförande Johan Björkman (M) finner att det finns ett förslag till beslut, 

förvaltningens förslag. Ordförande frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt 

förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller det. 

Protokollsbilaga 
Avtal – Fegensamverkan till nästa nivå 2025-01-01 till 2028-12-31 

Beslutet expedieras till 
Ekonomienheten 

Gislaveds kommun 

Falkenbergs kommun  

Emelie Romland, kanslichef  


